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Referat fra Forretningsudvalgsmøde 28. september 2023  

Sted: Mødelokalet, Foreningernes Hus 

Deltagere: Jørgen Friis Bak, Steen Bording Andersen, Børge Terkelsen, Hans Oluf Schou, Erik Moes og 

Birgitte Skjøtt. 

Afbud fra Daniel Pedersson og Povl Nørgaard. 

1.Halvårsmøde 

Mødet afholdes 12. oktober i Beder Sognegård. Punkter på dagsordenen og ansvarlige er:  

• Nye naturlandskaber (JFB + EM) 

• Sprøjtefri haver (Repræsentant fra Grøn gruppe: PN) 

• Planstrategi – fremtiden i Beder-Malling-Ajstrup (SBA) 

• Byudvikling (SBA) 

• Trafik (DP) 

• Vinderen af projekt i Malling (JFB) 

Alle ansvarlige laver et par slides om deres oplæg. Hans Oluf er ordstyrer på mødet.  

Forretningsudvalget mødes kl. 18.45 og laver kaffe. Børge sørger for øl og vand. Erik køber småkager.  

2. Vedtægter 
Steen fremsender forslag til vedtægtsændringer, der skal drøftes på næste møde. (Forslaget er udsendt på 

mail lørdag 30/9 til forretningsudvalget). Forslag til vedtægtsændringer skal udsendes til medlemmerne i 

januar og drøftes på generalforsamlingen i marts.  

3. Mødelokaler - Malling Plejehjem 

Børge orienterede om sagen. Vi får 4 lokaler til rådighed på 1. sal og 2 lokaler i stueetagen, der kan bruges, 

hvis andre ikke har booket det først. Styregruppen afventer samarbejdsaftale fra Aarhus Kommune. 

Lokalerne stilles gratis til rådighed, men Fællesrådet skal stå som juridisk aftalepartner og stå for driften af 

lokalerne. Aarhus Kommune stiller booking-system til rådighed. Det forventes, at lokalerne kan tages i brug 

til foråret. 

4. Behandling af ansøgninger til “arven” 
Der er indsendt 9 forslag til projekter. Deltagerne på FU-mødet drøftede forslagene og lavede afstemning, 

hvor hver deltager stemte på 3 forslag. Resultatet blev flest stemmer på etablering af LED tavle, som fik 

opbakning fra alle. Jørgen kontakter forslagsstilleren. Tavlen skal drives på samme måde som Fællesbladet 

ift. reklamer, som skal være fra lokale virksomheder. Tavlen kan annoncere aktiviteter fra hele lokal-

området. Det blev foreslået, at tavlen skal stå ved BMI/Egelund. Der skal søges tilladelse til opstilling af 

tavlen.  

5. Høring: Ny politik, borgerservice og biblioteker 
Kommunens forslag kan ses på høringsportalen her: https://deltag.aarhus.dk/hoering/ny-politik-

borgerservice-og-biblioteker-2024-2032 

Forretningsudvalget laver høringssvar, som skal indsendes senest 5. oktober. Det er vigtigt, at kommunen 

afsætter penge til et nyt bibliotek til Beder-Malling.  
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6. Nye Naturlandskaber syd for Aarhus  
Erik og Jørgen deltog i mødet med kommunen 6/9 om etablering af 300 hektar ny natur ved Vilhelmsborg, 

Moesgård og Ajstrup. Erik Moes har skrevet artikel i det nye nummer af Fællesbladet.  

Der er tingsteder og info-tavler ved Fløjstrup strand og Vilhelmsborg og måske også ved Moesgård.  

Fællesrådet skal stå for at arrangere det praktiske i forbindelse med borgermødet 29. november i Ajstrup. 

Jørgen booker lokaler og undersøger muligheder hos Børnenes Kontors feriekoloni  i Mariendal eller Ajstrup 

Forsamlingshus. (Efterfølgende er Børnenes Kontors feriekoloni i Mariendal booket til mødet).   

7. Julefrokost  
Jørgen udsender Doodle med forslag til datoer (fredag/lørdag fra 24/11 til 16/12) til Forretningsudvalget og 

Fællesbladets redaktion. Når datoen er fastsat, udsendes invitationer til en bredere kreds. Julefrokosten 

holdes på Friluftsgården.  

8. Økonomi  
Børge oplyste, at der er en kassebeholdning på godt 200.000 kr.  

9. Grøn Gruppe  
Birgitte orienterede om det vellykkede arrangement med åbent hus på Malling Vandværk 23/9.  

Kampagnen med sprøjtefri haver afsluttes 1. oktober, hvor der laves optælling af klistermærker på 

postkasser.  

10. Trafik  
Punktet blev udsat til næste møde, fordi Daniel var fraværende.  

11. Byudvikling  
Steen orienterede fra de to møder, der har været afholdt i byudviklingsgruppen, der har 10 medlemmer, 

fortrinsvis arkitekter og developere men også borgere. Der er en god dynamik i gruppen, som holder møder 

hver måned. Der drøftes bl.a. planstrategi, bystruktur, ejendomsforhold, mobilitet, natur og foreningsliv.  

Jørgen understregede, at en af gruppens vigtigste opgaver er at lave input til ønsker til lokalområdet, når 

arbejdet med den næste kommuneplan starter.  

12. EBC 
Intet nyt.  

13. Kalenderen 

tor. 12 okt. kl. 19:30 Beder Sognegård: Halvårsmøde 

tor. 26. okt. kl. 19.30: FU-møde 

man. 13. nov. kl. 19:30 Trafikgruppe 

ons. 15. nov. kl. 18:30-21:30 borgermøde 300 HA Ny Natur Vilhelmsborg 

tor. 16. nov. k.l 19:30 FU-møde 

ons. 22. nov. kl. 18:30-21:30 borgermøde 300 HA Ny Natur Moesgaard 

ons. 29. nov. kl. 18:30-21:30 borgermøde på feriekolonien i Mariendal om 300 HA Ny Natur Ajstrup  
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fre / lør ?? nov./dec.: Julefrokost på Friluftsgården 

tir. 5. dec. 16-18 Møde om 300 HA Ny Natur (EM/JFB) 

tor. 11. jan. 24 kl 19:30 FU-møde 

tor 8. feb. 24 kl 19:30 FU-møde 

? marts 2024 Generalforsamling 

5. juni 24 kl 13:00 Grundlovsfest i Egelund 

 

14. Eventuelt 
På næste møde kommer Per Bach og præsenterer forslag om etablering af en gruppe under Fællesrådet, 

hvor foreninger i lokalområdet mødes og samtaler om fælles tiltag og ideer. 

Erik vil arbejde for, at badebroen ved Fløjstrup strand kommer tilbage.  

Erik mener, Fællesrådet bør få et nyt logo.  

Birgitte opfordrede til, at der tages fat på arbejdet med at lave en ny hjemmeside for BMA. Indtil videre 

hjælper Kirsten Bruun med opdatering af den gamle. 
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